
     
  

 

 

 
 
 

Kære Karen Ellemann 

 

Borgmestrene i de 5 Ø kommuner Bornholm, Ærø, Læsø, Samsø og Fanø vil gerne lykønske 

dig med udnævnelsen, og vi glæder os meget til samarbejdet. 

Som du sikkert er bekendt med, så har vi i de seneste par år arbejdet intenst med at ligestille 

betalingen for en kørt kilometer på landevejen med en sejlet kilometer med en færge, idet vi 

anser trafikal ligestilling som en vigtig brik i de store bestræbelser, vi gør, for at bevare og 

udvikle øerne som helårssamfund. 

 

Det er ikke et arbejde, vi har stået for alene, idet vi har haft en kæmpe hjælp af det forgående 

Udvalg for Landdistrikter og Øer med din nuværende kollega Hans Christian Schmidt som 

formand. Udvalget har – på tværs af politisk tilhørsforhold – været enige om, at kæmpe 

øernes sag.  Denne enighed udmøntede sig i, at et enigt folketing i efteråret 2014 pålagde 

daværende indenrigsminister Morten Østergaard at nedsætte en arbejdsgruppe, der skulle 

udregne de økonomiske konsekvenser af fuld trafikal ligestilling.  

 

Arbejdsgruppen fremlagde i foråret 2015 resultatet af dette arbejde og konstaterede, at 

”prisen” beløb sig til 281 mio. kr.  

 

Før valget fremlagde den daværende regering et forslag, der med en etapevis implementering 

og et beløb på kr. 133 mio. skulle kompensere for forskellen på transport på de sorte og blå 

veje. Disse midler skulle anvendes til nedsættelse af taksterne udenfor højsæsonen, som er 

skolernes sommerferieperiode.  

 

Ovenstående blot for lige at give dig et oprids af vores situation.  

 

På baggrund af de seneste ugers usikkerhed om nedsættelse af færgepriserne ønsker vi et 

hurtigt møde med ministeren. Mødet skal meget gerne holdes indenfor den kommende uge. 

Vi imødeser en hurtig tilbagemelding. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
Erik Nørreby 

 
 
Fanø kommune 

Mail en@fanoe.dk 
Tlf. 61557037 
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